
僑務委員會「i僑卡」個人申請表 
OCAC i Compatriot Card Application Form 

※備註：1、i僑卡無申請年齡限制，有行為能力者可自行申請；行為能力之認定，依當事人之本國法；但當事人有多數國籍時，
依其關係最密切之國籍定其本國法。 

        2、如申請人僅具中華民國國籍者，依中華民國民法規定年滿 20歲（2023年起為 18歲）為完全行為能力人，可自行申請；
未滿 7歲為無行為能力人，應由法定代理人代為申請；7歲以上未滿 20歲（2023年起為 18歲）為限制行為能力人，
應取得法定代理人之同意。 

※Note:1.There are no age limits for i Compatriot Card application; those who have full capacity to act can 

apply by themselves. The capacity of a person to act is governed by his/her national law, but if a person 

has multiple nationalities, the national law is the law of the nationality most closely connected with the 

party. 

2.If the applicant who only has ROC nationality, according to ROC Civil Code, reaching the twentieth 

year of age (18 from 2023), they  have full capacity to act and can apply by themselves; those who 

have not reached their seventh year of age have no capacity to act and application must be made by their 

legal agent; those who over seven years of age and have not reached their twentieth year of age (18 from 

2023) have limited capacity to act and should gain the agreement of their legal agent. 

 中文姓名 

 英文姓名 ENGLISH NAME 

GIVEN NAME(S)                         SURNAME 

出生日期/DATE OF BIRTH (YEAR/MM/DD) 
          /         /  

性別 SEX／GENDER 
□男 MALE    □女 FEMALE    □其他 OTHER 

 所在國家 COUNTRY 是否具中華民國國籍？ 
TAIWAN（R.O.C.）NATIONALITY？  
 □是  YES    □否  NO 

電子郵件/EMAIL (虛擬卡以電子郵件發給 Virtual i Compatriot Card will be sent via Email) 

※每人填寫一個電子郵件，不可與他人重複 （Fill in one email address per person） 

 

中文請使用正體字，英文請使用大寫英文字母，以上各欄位請務必填寫清晰。 
For Chinese, please use traditional Chinese characters; for English, please use capitals. 

The above columns must be filled in clearly. 

本人已詳閱、瞭解且同意所附「i 僑卡網站隱
私權聲明」（ I have read, understood and 
agreed to the attached “ICC Website Privacy 
Notice” 
申請人簽名 SIGNATURE： 
請親簽 Please sign in person 
 
 
日期/DATE(YEAR/MM/DD)： 

i 僑卡領取人簽名  SIGNATURE： 
註：限無電郵，領取紙本列印證明者簽收 
Only for applicant without Email 
請親簽 
Please sign in person 
 
 
日期/DATE(YEAR/MM/DD)： 
 
 

法定代理人簽名欄：（申請人依其本國法為無行為能力者或限制行為能力者，請依其本國法規定由其法定代理人簽名以示代為申請或同意） 

Legal agent signature column: (when the applicant has no or limited capacity to act according to his/her national 

law, their legal agent according to his/her national law is invited to sign to apply or agree on his/her behalf) 

 

 

（收件欄）以下欄位由收件人員填寫 

□ 僑居國護照    
□ 永久居留證 
□ 簽證：______________________________  
    (請填寫簽證類型) 

□ 有身分證字號   專案發卡：□ 僑務榮譽職 
□ 無戶籍國民               □ 歸僑 
□ 華裔人士                 □ 僑生 
                            □ 外籍人士 
                            □ 其他：______ 

收件單位/人員：                              收件日期：     年    月     日             

發卡單位/人員：                              核發日期：     年    月     日 


